
Zápis z jednání školské rady 
Datum konání: 28.11.2024 

Čas: od 16:30 

Místo: ZŠ Odolena Voda, třída II.C 

Přítomní členové školské rady: 
- Tereza Beranová (zástupkyně rodičů) 

- Ivana Hornická (zástupkyně rodičů) 

- Edita Hovadová (zástupkyně učitelů) 

- Jana Smetanová (zástupkyně učitelů) 

- Tomáš Lohniský (zástupce zřizovatele školy), ohlášený pozdní příchod v 16:40 

- Ondřej Prášil (zástupce zřizovatele školy) 

Hosté 

- Ivana Ullmanová (ředitelka školy) 

- Eva Srbová (zástupkyně ředitelky) 

- Lucie Koudelková (zástupkyně ředitelky) 

 

Program jednání: 
- Přivítání 

- Informace o volbách do školské rady 

- Projednání jednacího řádu, volba předsedkyně rady 

- Informace od zástupců zřizovatele školy 

- Podněty zástupkyň rodičů a diskuze 

Průběh jednání: 

1. Přivítání 
Jednání svolala a zahájila ředitelka školy a přivítala všechny přítomné, došlo 
k vzájemnému seznámení a přátelskému zahájení jednání.  



2. Informace o volbách do školské rady 
Eva Srbová informovala o průběhu a výsledcích voleb do školské rady. Bylo 
konstatováno, že volební účast byla velmi nízká (okolo 10 %).  

 

3. Projednání jednacího řádu, volba předsedkyně rady 
Ředitelka školy navrhla možnost upravit jednací řád vzhledem k novému složení školské 
rady. Jediný návrh na úpravu měla Tereza Beranová a to následující: 

Návrh:  
Informovat rodiče předem o konání jednání školské rady a výsledcích její činnosti 
prostřednictvím aplikace Bakaláři a tuto úpravu zanést do čl. 4 jednacího řádu školské 
rady. Zřídit emailovou schránku pro potvrzení účasti na školské radě a sběru podnětů 
rodičů.  

Následovala diskuze: 

Ivana Hornická považuje informování na webu za dostatečné. Tomáš Lohniský a Ondřej 
Prášil návrh spíše podpořili. Pokud bude na příští setkání pozvána veřejnost, navrhla 
Ivana Hornická, aby byla pro tyto účely zřízena e-mailová schránka, která bude sloužit 
k potvrzení případné účasti, a hlavně ke sběru témat k následnému zařazení do agendy 
jednání školské rady, tato bude zveřejněna na webu školy v sekci Rodiče, záložka 
školská rada. Zástupkyně učitelů proti návrhu nic nenamítají. 

Výsledek: 
Návrh na úpravu jednacího řádu byl jednomyslně schválen. Nové znění jednacího řádu 
tvoří přílohu tohoto zápisu.  

Škola aktivuje do konce roku 2024 emailovou schránku pro účely dle návrhu, která bude 
mít školskou doménu, přístup do ní bude poskytnut všem členům rady, podněty od 
zákonných zástupců dětí bude pro jednání školské rady evidovat a zařazovat na 
program nejbližšího jednání předsedkyně rady při sestavování programu, zástupkyně 
pedagogického sboru pak budou evidovat zájem o účast zákonných zástupců žáků na 
jednání školské rady s ohledem na volbu vhodných prostor pro jeho konání. 

 

Dále bylo jednáno o tom, kdo bude předsedou či předsedkyní školské rady. Předsedkyní 
byla jednomyslně zvolena Ivana Hornická. Školská rada pověřila pro její další jednání 
předsedkyni školské rady vyhotovováním zápisů z jednání školské rady v souladu 
s jednacím řádem.  

Vyhotovením zápisu z tohoto jednání byla radou pověřena Tereza Beranová.  

4. Informace od zástupců rady města 
- Multifunkční sál: Tomáš Lohniský informoval o objednání studie na multifunkční sál, 
který by škole poskytl zázemí pro pořádání akcí. Projekt je zatím v prověřovací fázi 
(objednání studie). O vývoji budou členové školské rady průběžně informováni.  



- Kapacita školy: Zástupci rady města informovali o schválení zvýšení kapacity školy tak, 
aby mohly být přijaty všechny děti s trvalým pobytem v Odoleně Vodě a smluvních 
spádových obcích. 

- Parkování: Jan Smetanová apelovala na zřízení vyhrazených parkovacích míst pro 
zaměstnance školy na parkovišti V Malém háji, kde je vyhrazeno parkování pro 
rezidenty, kteří ráno odjedou a prostor je do odpoledne nevyužitý. Zástupci rady města 
přislíbili prověření možností v této záležitosti. Dále byl řešen nebezpečný výjezd ze 
zadního parkoviště u školy do ulice Komenského. Zástupci rady města též přislíbili 
prověření možností a informovali, že v rámci akce Bezpečně do školy byl výjezd řešen, 
dle projektanta nebyla úprava žádoucí. Dále zástupci zřizovatele informovali o akci 
Bezpečně do školy II, jejíž detaily si lze prohlédnout na webu města a je plánována na 
rok 2025. 

 

5. Diskuze nad podněty zástupkyň rodičů 

Podněty Ivany Hornické: 
1. Známkování: 

Podle informací, které Ivana Hornická dostává od rodičů, jsou na škole velmi dobré 
známky, je tedy podle ní otázka, zda jsou dostatečně vypovídající a relevantní. Tomáš 
Lohniský vysvětluje, že škola má dobré výsledky přijetí na střední školy a také se škola 
ohlíží na průměr řešený při příjímacích zkouškách na SŠ. Dále se vyjádřila Jana 
Smetanová s tím, že rodiče mají možnost se zeptat kdykoliv na prospívání, navštívit 
výchovnou poradkyni a poradit se o prospěchu a vhodnosti volby střední školy. To, že 
některé děti mají dobré známky, a pak se nedostanou na střední školu, souvisí také s 
psychickou odolností a dalšími faktory, ke kterým je třeba přihlédnout a mají vliv. K 
tématu se vyjádřila i ředitelka a Eva Srbová. Ivana Hornická přednesla možnost pozvání 
externích příjímacích zkoušek na nečisto. Zástupkyně školy to nepovažují za podstatný 
přínos vzhledem k ceně, děti si přijímací zkoušky zkouší s učiteli v hodinách. Dále 
proběhla diskuze nad způsobem přijímacího řízení. 

2. Rekuperace: 

- Ivana Hornická se dotazuje, zda byl Tomáš Lohniský  přítomen při realizaci či se 
dokonce nějak podílel na projektu rekuperace v budově D. Tomáš Lohniský uvádí, že 
vše projektoval odborný projektant. Podle informací, které získala Ivana Hornická, je 
v budově D v létě velmi velké horko s nemožností vyvětrat třídy ani toalety a velká 
prašnost z rekuperace, což je nepříjemné pro děti i vyučující. Vyjadřuje se ředitelka 
školy a Lucie Koudelková s tím, že situace nemá jednoduché řešení, nicméně podle 
jejich vyjádření učitelé ve třídách zásadní problém nevnímají. Toto sice nekoresponduje 
s podněty adresovanými Ivaně Hornické ze strany některého personálu školy i rodičů, 
ale uznávají, že v létě je ve třídách velké teplo, což však platí pro většinu tříd. Po 
obsáhlé diskuzi vyzvala Tereza Beranová, aby byl formulován konkrétní požadavek 
k hlasování. 



Návrh:  
Ivana Hornická navrhuje, aby škola prověřila různé možnosti řešení, které by následně 
zpříjemnily práci pedagogickým i nepedagogickým pracovníkům a vyrovnaly nedostatky 
možností rekuperační jednotky hlavně v budově D, a to nyní, než počasí opět značně 
ovlivní prostředí ve třídách školy a než teploty uvnitř atakují, či dokonce překročí 
hygienické normy, (klimatizace, chlazení do rekuperační jednotky apod). Paní ředitelka 
k tomuto uvedla, že problém ze strany pedagogů nevnímá, naopak na situaci již několik 
let opakovaně upozorňují hlavně rodiče.  

Všichni členové školské rady s tímto postupem souhlasili.  

Výsledek:  
Bylo jednohlasně schváleno, že škola prověří různé možnosti, aby zabránila dosažení 
hraničních hodnot či dokonce překročení hygienických norem a výsledky tohoto 
prověření budou projednány nejpozději na příštím jednání školské rady, které by se 
mělo konat v dubnu 2025. Pokud výsledkem prověření bude návrh opatření, které by 
bylo vhodné začít realizovat před příštím jednáním, škola informuje o tomto výsledku 
členy školské rady a rada bude zasedat operativně dříve.  

 

V rámci diskuze také zaznělo, že teploty a hodnoty CO2 byly v minulosti měřeny, škola 
prověří, kdy to bylo a jaké byly výsledky, tyto budou zaslány členům školské rady a 
hostům na vědomí, pokud tyto nebudou dostačující, zajistí škola měření v průběhu 
letních měsíců, aby se prověřil vliv provedených opatření nebo došlo k zjištění 
faktického stavu, pokud nebudou do té doby žádná opatření realizována.  

 

Podněty Terezy Beranové: 
1. Komunikace od školy k rodičům 

V návaznosti na prosbu několika rodičů apelovala na důsledné využívání systému 
Komens pro sdělování všech podstatných informací rodičům, aby nemuseli vyhledávat 
důležité informace (týkající se dítěte, třídy, družinového oddělení) na různých 
platformách (web školy/web třídy/web družiny/papírek v ŽK). 

V rámci diskuze bylo shrnuto, že zavedení komunikace přes Komens v rámci aplikace 
Bakaláři je dobré a že jednotná komunikace je cílem školy. Učitelský sbor a 
vychovatelky si na systém též zdatně zvykli/zvykají, přičemž tento školní rok je 
považován za přechodový a adaptační pro plné využívání aplikace Bakaláři.  

2. Sociální sítě: 

Tereza Beranová navrhla prezentovat školu na sociálních sítích jako Facebook a 
Instagram za účelem zviditelnění zajímavých akcí školy a budování dobrého jména školy 
a přitažení zájmu rodičů, to zejména s ohledem na fakt, že čím dál tím větší množství 
vyhledává informace na sociálních sítích. Ředitelka školy tento návrh zamítla, že o tuto 
formu komunikace k rodičům nemají s učitelským sborem naprosto žádný zájem. Bylo 



však dohodnuto, že akce školy určené i pro veřejnost budou sdíleny na facebookovém 
profilu města Odolena Voda. 

3. Čipový systém Bellhop: 

Tereza Beranová se dotazovala na výběr dodavatele čipového systému a alternativy 
s ohledem na nespokojenost části rodičů, ne se systémem jako takovým, ale s nutností 
používat fyzický čip. Byl vznesen dotaz, zda by bylo možné mít elektronické čipy (např., 
v rámci aplikace formou QR kódu nebo unikátního číselného kódu) Následovala diskuze, 
v rámci níž ředitelka školy informovala, že systém škola zvolila na základě pozitivních 
referencí dalších ředitelů škol a představení samotného dodavatele. Další dodavatelé 
nebyli zvažováni, škole tedy není známo, zda existuje dodavatel služby, který by 
elektronickou formu čipu nabízel.  

Lucie Koudelková navrhla, že podnět předá dodavateli systému.  

Dále ředitelka školy informovala, že do budoucna nebudou čipy vydávány za zálohovou 
platbu (tedy že se platba vrací při vrácení čipu), ale budou plně hrazeny zákonnými 
zástupci dětí, které navštěvují družinu (tedy se platba vracet nebude).  

Závěr: 
Jednání bylo ukončeno v 19:15. Přítomní se dohodli na postupu ohledně sjednání 
příštího termínu školské rady a následně se rozloučili.  

Přílohy: 
1. Upravené znění jednacího řádu 

 


